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PRAHA Sedlčanský staros-
ta Ivan Janeček se poprvé 
při osobním jednání setkal 

SEDLČANY Město řeší ha-
varijní stav na silnici dru-
hé třídy číslo 105 okolo 
retenční nádrže ve směru 
na Libíň. „Dochází k podél-

né destrukci komunikace 

v blízkosti nádrže. Voda 

tento úsek podemílá a ná-

sep, na kterém je silnice 

vybudována, padá dolů,“ 
vysvětluje sedlčanský sta-
rosta Ivan Janeček.

„Před čtrnácti dny jsem 

zde měl projektového ma-

nažera z Krajské správy 

údržby silnic, což je příspěv-

ková organizace Středočes-

kého kraje. Společně jsme 

na místě prohlíželi místo 

podmletí ze všech stran 

a poté jsme byli v archívu 

města, kde jsme dohledali 

projektovou dokumentaci 

z doby budování retenční 

nádrže,“ doplňuje Janeček.
Nyní je zde třeba provést 

geologický průzkum a musí VRATKOV Již před několika 
lety přišel Josef Taboga 
do Nechvalic na Obec-
ní úřad s tím, že by byla 
potřeba oprava návsi. 
Nápad, jak ji udělat hezčí 
a funkčnější, měl tou do-
bou již v hlavě. Cenu ma-
teriálu odhadoval na 50 
tisíc korun.

SEDLČANY Ve městě bude 
4. září otevřena zubní or-
dinace lékařky Julie Vitko. 
Nová lékařka, která bude 
v Sedlčanech působit, pat-
ří pod společnost Topdent, 
která provozuje zubní or-
dinace v různých městech 
republiky. Ordinace dočas-
ně přebírá pacienty zub-
ní lékařky Laury Roden, 
a protože se současně roz-
šiřuje provozní doba, bude 
přijímat nové zájemce (ka-
pacita ordinace se zvyšuje 
asi o 60 %).

Silnici číslo 105 u přehrady 
podemílá voda

se určit, jakým způsobem 
se bude silnice opravovat. 
Jsou dvě možnosti. „Buď 

se zde vystaví opěrná zeď 

a posléze se doplní násep. 

To je ale akce ve výši sto mi-

lionů a více,“ říká Janeček. 
„Nebo uděláme nový ná-

sep, který by zasahoval až 

do vodní hladiny.“ U druhé-
ho případu se však město 
musí domluvit s krajským 
úřadem na součinnosti, 
neboť silnice je krajská 
a pozemky k úpravě jsou 
městské. Město by muse-
lo tyto pozemky poskyt-
nout co nejlepší formou. 
Je zde i malá část pozemku, 
která prozatím náleží Úřa-
du pro zastupování státu 

V problematickém úseku zatím 
není žádné zúžení, je zde pou-
ze omezená rychlost a oprave-
ná svodidla.

Novou náves si 
občané staví sami

„Tehdy na to ale nebyl 

čas,“ říká dnešní starosta 
Nechvalic Jaroslav Mašek. 
„Až letos zbláznil zbytek 

Vratkova. Ze starousedlí-

ků tam dělají všichni. Už 

od začátku léta, přesně 

od 17. června, pracova-

li každou sobotu, někdy 

SOLOPYSKY Oslavy stého 
výročí založení Sboru dob-
rovolných hasičů v Solo-
pyskách před třemi týdny 
zrušilo nepříznivé poča-
sí, ale o to více si všichni 
účastníci užili den oslav 
v sobotu 26. srpna. Brzy 
po poledni se sešli na náv-

Součástí oslav stého 

výročí založení SDH 

Solopysky byl průvod, 

v jehož čele jelo 

dvouspřeží koní, táhnoucí 

historickou stříkačku
si, kde je čekalo působivé 
zahájení.

Význam práce 
dobrovolných 
hasičů neklesá

Ke kapl ičce př ije lo 
dvouspřeží koní, které 

Pokračování na straně 2

Do Sedlčan 
přichází 
nová zubní 
lékařka

Pokračování na straně 4

Pokračování na straně 2

Při setkání sedlčanského starosty Ivana 
Janečka s hejtmankou Petrou Peckovou byly 
položeny dobré základy těsné spolupráce

s hejtmankou Středočeské-
ho kraje Petrou Peckovou 
ve středu 23. srpna na kraj-
ském úřadě. „S paní hejt-

mankou jsme projednali ně-

kolik možností spolupráce 

mezi naším městem a kraj-

ským úřadem. Obdržel jsem 

několik prospěšných kon-

taktů, které jistě využijeme 

k řešení různých dotací 

a problémů u nás ve měs-

tě,“ říká starosta.

Při společném jednání 
byla řešena rekonstrukce 
polikliniky v Sedlčanech, 
kde se plánuje oprava 
hlavní budovy. „Petra Pec-

ková byla potěšena, že se 

snažíme vrátit budovu k je-

jímu historickému účelu – 

zdravotnictví. Získal jsem 

kontakt pro další jednání 

ohledně možných dotací,“ 
má radost Janeček.

Středočeská hejtmanka Petra Pecková se sedlčanským starostou 
Ivanem Janečkem

Pokračování na straně 4
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SEDLČANY Minulý týden 
měli na faře své zázemí 
ministranti, účastníci letní-
ho tábora, který vedl páter 
Marek Miškovský ve spolu-
práci s dalšími kněžími. Pá-
ter Marek vedl jako admini-
strátor sedlčanskou farnost 
v letech 2008–2011.

Páter a kněží pozvali 
do Sedlčan arcibiskupa 
pražského a primase české-
ho Jana Graubnera, který 
ve čtvrtek 24. srpna odpo-
ledne, o svátku svatého 
Bartoloměje, sloužil mši 
v kostele svatého Martina. 
„Tábor se uskutečnil díky 

tomu, že jsme dostavěli ko-

munitní centrum na zahra-

dě naší fary,“ uvedl sedlčan-
ský farní vikář, páter Benno 
Štěpánek. „Na základě toho 

se nám ozval páter Miš-

kovský, zda bychom mohli 

ministranty přijmout. Pan 

arcibiskup přijel ve čtvrtek 

před pátou hodinou, uvítal 

ho zvon, a poté se konala 

pontifi kální mše. Následova-

lo posezení v komunitním 

centru, v jehož rámci mini-

stranti sehráli představení 

o svatém Zikmundovi. Mi-

nistranti panu arcibiskupovi 

prostřednictvím svého vy-

stoupení popřáli k jeho na-

rozeninám, které bude mít 

na konci srpna.“

Jen několik dní po své 
návštěvě Sedlčan pražský 
arcibiskup Jan Graubner 
po roce ve své funkci po-
slal papeži Františkovi re-
zignační dopis. Musí tak 
učinit všichni biskupové 
při dovršení pětasedm-
desáti let. Ve funkci je ale 
Jan Graubner připraven 
pokračovat, pokud to bude 
potřebné.

David Myslikovjan

táhlo renovovanou histo-
rickou stříkačku SDH So-
lopysky z roku 1923, tedy 
z doby, kdy byl sbor zalo-
žen. Posádku tvořili man-
želé Kunclovi z Kunclova 
mlýna. Oba měli na sobě 
dobové hasičské pracov-
ní uniformy i s přilbami 
a za řízné pochodové hud-
by Sedlčanky společně 
s účastníky oslav jeli v čele 
průvodu směrem ke hřišti, 
kde se konala hlavní část 
slavnostního programu. 
Zde zazněla nejdříve stát-
ní hymna a poté účastníci 
slavnosti uctili symbolic-
kou minutou ticha památku 
členů SDH Solopysky, kteří 
již odešli do hasičského 
nebe. Úvodní slovo na slav-
nosti měli starosta SDH 
Solopysky Václav Sirotek, 
starosta hasičského okrsku 
číslo 20 David Burian a sta-
rosta Sedlčan Ivan Janeček. 

Na jejich proslovy na-
vázal člen senátor Petr Ště-
pánek, který řekl: „Já jsem 

mezi vámi hasiči velice 

rád, protože jste moji kole-

Součástí oslav stého výročí založení SDH Solopysky byl průvod, 

v jehož čele jelo dvouspřeží koní, táhnoucí historickou stříkačku
Dokončení ze strany 1 gové a kolegyně.“ Zároveň 

omluvil starostu okresního 
sdružení hasičů Václava 
Jankovského, který původ-
ně měl předávat vyzname-
nání zasloužilým členům 
SDH Solopysky. „Vašek tady 

není také proto, že celou 

noc byl se svojí jednotkou 

v Dolních Hbitech, kde zajiš-

ťoval zázemí pro zasahující 

jednotky při požáru v areá-

lu místní třídírny odpadů. Já 

jsem tam s nimi byl do deseti 

hodin do večera, a musím 

říci, že je krásně vidět, jak 

dobrovolní hasiči jsou i dnes 

důležití, přestože máme pro-

fesionální jednotky. Když 

krátce po první světové vál-

ce naši předkové zakládali 

sbory dobrovolných hasičů, 

bylo to z důvodu, že nebylo 

jiné pomoci, a že když nepo-

můžou oni sami sobě, nikdo 

jiný nepřijede. Dnes je doba 

jiná, ale přesto význam dob-

rovolných hasičů rozhod-

ně neklesá. Když jsem byl 

včera u toho velkého ohně 

v Dolních Hbitech, tak jsem 

neviděl rozdíl mezi profesio-

nály a ,dobráky´. Je to pro-

to, že hasičská práce se dělá 

srdcem, a proto mám radost 

z toho, že tady dnes nevidím 

výhradně starší hasiče, ale 

i ty mladší. Přál bych si, aby-

chom se potkávali jenom 

na krásných akcích, jako je 

ta dnešní, a ne při mimořád-

ných událostech, jako byla 

ta v Dolních Hbitech.“

Publikaci pokřtili 
senátor a starosta

Při příležitosti oslav 
stého výročí  založení 
SDH Solopysky zaslouži-
lí členové sboru převzali 
pamětní medaile a čestná 
uznání z rukou Petra Ště-
pánka a Ivana Janečka. 
„Chtěl bych připomenout, 

že Medaile svatého Floria-

na je skutečně předávána 

výhradně lidem, kteří se 

hasičině věnují dlouhodo-

bě a nesou prapor tradice 

hasičů a také ji rozvíjejí. Je 

to mimořádné ocenění a já 

k němu hasičům ze Solo-

pysk velice blahopřeji,“ do-
dal senátor Štěpánek, kte-
rý společně se starostou 
Sedlčan také pokřtil novou 
publikaci, vydanou k vý-
ročí SDH Solopysky. Jejím 
autorem je jednatel SDH 
Solopysky Ondřej Kuneš, 
jenž podklady pro publika-
ci sbíral od loňského úno-
ra a výsledkem jeho práce 

je záznam činnosti hasičů 
v Solopyskách od založe-
ní sboru až do současné 
doby. Kniha obsahuje čtyři 
sta fotografi í a grafi ckých 
materiálů. 

Následovala společen-
ská zábava ve formě ha-
sičských soutěží, a také 
přijeli hasiči, členové SDH 
Sedlce-Prčice. Ti nejenom 
přivezli, ale i předvedli 
svoji historickou stříkač-
ku, která byla podobná té 
z fi lmu Jak dostat tatínka 
do polepšovny. Přijeli rov-
něž profesionální hasiči ze 
Sedlčan, kteří předvedli 
svoje vozidlo. Po vyhlá-
šení hasičských soutěží 
zahrál moderátor progra-
mu Bouček na trumpetu 
společně s harmonikářem 
a večer následovala taneč-
ní zábava s kapelou Ešner 
band. Ačkoliv začalo před 
jednadvacátou hodinou 
pršet, zábava se vydařila. 
Začátek její účastníci přeč-
kali pod stany u provizor-
ního parketu, a někteří 
tančili i v dešti. 

David Myslikovjan

V čele průvodu hasičů a dalších účastníků oslav jelo dvojspřeží 
koní, táhnoucí historickou stříkačku. 

Město navštívil 
primas český Jan 
Graubner

i v týdnu,“ popisuje s tím, 
že místní občané opravili 
celou náves. Udělali stav-
bu na popelnice na odpad, 
nechybí ani nová vývěska. 
Museli si poradit i s nerov-
nostmi terénu.

Podle odhadu starosty 
se tady střídalo asi dvanáct 
lidí, z toho některým je už 
přes 70 let. Výdaje jsou 
přibližně 200 tisíc korun 
jen za materiál, tedy ob-
rubníky, ztracené bednění, 
cement, trámy, střešní kry-
tinu, venkovní dlažbu. Celá 
náves je už téměř hotová. 
Jsou tu nové obrubníky, 
zpevněný povrch u popel-
nic. „Všichni se tam sešli 

a domluvili se, jak to bude 

vypadat, jak si to představu-

jí. Pak to vyměřili a pustili 

se do toho,“ vypráví staros-
ta, jak akce probíhala. Od-
borníky prý nepotřebují, 

Novou náves si občané 
staví sami

Dokončení ze strany 1 sami jsou dost zkušení 
a zruční. Například autor 
myšlenky Josef Taboga sta-
věl celý život střechy.

„Je to krásný. Když jsem 

začal dělat starostu, slyšel 

jsem jen ‚Obec je povinná, 

obec musí‘. A tady říkají 

‚Dejte nám materiál a my si 

to uděláme sami.‘ Kdysi si 

sami z velké části postavili 

hasičárnu, jsou zvyklí pra-

covat pro obec. Je tam ně-

kolik otců a synů: Tabogovi, 

Kolářovi, Bursíkovi. Věřím 

tomu, že to tak bude pokra-

čovat i po další generace, že 

si to předají,“ pochvaluje si 
Jaroslav Mašek.

Ale i v okolních vesni-
cích se podle něj vždycky 
najde někdo, kdo je ocho-
ten něco udělat. „Nechci 

jmenovat, abych na někoho 

nezapomněl, ale všem ta-

kovým děkuji. V Bratříkovi-

cích opravili kapličku, jinde 

lidé sekají veřejná prostran-

ství, vyřezávají větve. Ze-

jména na těch malých osa-

dách jsou zvyklí postarat se 

sami o sebe a nečekají, až 

přijede někdo, kdo za ně 

zamete. Takováto velká 

spolupráce, jako na Vratko-

vě, je ale výjimečná,“ uzaví-
rá starosta.
Olga Trachtová Hadáčková
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DOLNÍ HBITY V pátek 25. 
srpna před půl šestou od-
poledne přijali středočeští 
hasiči oznámení o požáru 
v areálu třídírny odpadu 
v Dolních Hbitech. „Ope-

rační důstojník na místo 

vyslal jednotky z prvního 

stupně požárního popla-

chu. Vzhledem k tomu, 

že další volající uvedl, že 

černý hustý dým je viditel-

ný z dálky, byl okamžitě 

vyhlášen druhý stupeň po-

plachu a k události vyslány 

další jednotky,“ informoval 
mluvčí hasičů Jan Sýkora.

První jednotka po pří-
jezdu informovala o kouři 
z naskladněných balíků 
tříděného odpadu. V tom 
okamžiku se ale ještě ne-
mohli dostat do haly. Ve-
litel zásahu nechal zvýšit 
poplachový stupeň na třetí 
a povolat další jednotky 
včetně Chemické labora-
toře Kamenice, která mo-
nitorovala škodlivé látky 
v okolí požáru na předem 
vytipovaných místech. 
Podle hasičů, kteří na mís-
tě zasahovali, k tomu vyu-
žívala dronu, který poutal 
pozornost v širokém okolí.

Za necelou půlhodinu 
byl poplachový stupeň 
zvýšen dokonce na zvlášt-
ní, tedy nejvyšší možný, 
a k likvidaci požáru zamíři-
ly další jednotky. „Na míst-

ní požární nádrži bylo zří-

zeno čerpací stanoviště, 

aby byla zajištěná plynulá 

dodávka hasební vody k li-

kvidaci požáru. K efektiv-

nějšímu zvládnutí zásahu 

bylo požářiště rozděleno 

na čtyři bojové úseky, ka-

ždý s vlastním velitelem, 

a byl zřízen štáb velitele 

zásahu. K likvidaci plamen-

ného hoření nasadili hasiči 

monitory a několik vodních 

proudů. Zaměřili se v prv-

ní fázi hlavně na ochranu 

okolního lesa a budovy tří-

dírny. Na pomoc s hašením 

v místech, kam se hasiči 

nemohou dostat, byl povo-

lán vrtulník Letecké služby 

Policie ČR s bambi vakem,“ 
popisuje Sýkora.

U události panovaly vy-
soké teploty, proto sem byla 
povolána i posádka zdra-
votnické záchranné služby. 
Ta podle Sýkory během 
zásahu ošetřila dva hasiče, 
jednoho s přehřátím a dru-
hého s oděrkou. O ochran-
né nápoje a stravu se po-
starali pracovníci Českého 
červeného kříže. „Vzhledem 

k tomu, že zásah byl dlouho-

dobý, bylo zapotřebí zajistit 

osvětlovací balony, zásobu 

pohonných látek a náhrad-

ní láhve do dýchacích pří-

strojů,“ vysvětloval Sýkora 
s tím, že důvodem, proč se 
nepodařilo požár hned za-
stavit, je vysoká rychlost, 
kterou plasty hoří.

Chemická laboratoř mě-
řila škodlivé látky v ovzdu-
ší několikrát a to v okruhu 
deseti kilometrů od po-
žáru. Nadlimitní hodnoty 
nenaměřila, přesto byli 
pracovníci životního pro-
středí i všichni starostové 
okolních obcí, které mohly 
být zasaženy kouřem, in-
formováni starostou obce 
Dolní Hbity Janem Michál-
kem. Ten zároveň vyzval 
občany obce, aby zavřeli 
okna a nevětrali.

Ve 22 hodin se podařilo 
dostat požár pod kontrolu 
a velitel zásahu mohl na-

hlásit jeho lokalizaci. „Ha-

sební práce dále směřovaly 

k vyhledávání a dohašová-

ní skrytých ohnisek. Za po-

moci smykových nakladačů 

byly balíky tříděného od-

padu rozebírány a dohašo-

vány. V půl jedné v noci, 

po další poradě štábu velite-

le zásahu, bylo rozhodnuto 

o snížení poplachového 

stupně rovnou na druhý 

a k odeslání některých jed-

notek zpět na své základ-

ny. Za další dvě hodiny byl 

poplachový stupeň snížen 

na základní,“ uvedl Sýko-
ra s tím, že k události byla 
povolána těžká technika ze 
Záchranného útvaru HZS 
ČR dislokace Zbiroh, aby 
pomohla s rozebíráním 
seškvařených plastů. Ná-
sledovalo ohledání požáři-
ště a stanovení výše škody.

Celkově zde zasahovalo 
osm jednotek HZS Středo-
českého kraje, nechyběla 
ani ta ze Sedlčan. Dále 
bylo u požáru jednadvacet 
jednotek JSDH. Z našeho 
regionu to byl Kamýk nad 
Vltavou, Krásná Hora nad 
Vltavou, Petrovice, Petro-
vicko-Kojetín a Solenice. 
Jako záloha ve své zbroj-
nici fungovala mimo jiné 
JSDH Sedlčany.

Policejní mluvčí Barbo-
ra Schneeweissová uvedla, 
že předběžná výše škody 
byla stanovena na dvacet 
milionů korun. Kriminalis-
té ale museli před vstupem 
na místo požáru počkat až 
do úplné likvidace. Příči-
nou požáru podle ní moh-
la být technická závada, 
nedbalost nebo úmyslné 
zapálení.
Olga Trachtová Hadáčková

REGION Další z výstrah me-
teorologů platila na noc ze 
soboty na neděli. Očekáva-
li silné bouře s nárazy vě-
tru, kroupami a přívalový-
mi dešti. Jejich následkem 
se mohly zvedat hladiny 
řek.

„Na Sedlčansku máme 

za sobotu a neděli sedm 

událostí, z toho jednu po-

moc s transportem pacienta 

a v Podmokách padlý tele-

fonní sloup. Jinak to všech-

no byly popadané stromy, 

konkrétně ve Zvíroticích, 

Křečovicích, Sedlčanech, 

na Kuní a v Dražkách,“ 
informovala naši redakci 
tisková mluvčí středočes-
kých hasičů Tereza Sýkora 
Fliegerová.                   -oth-

ve věcech majetkových. 
„My o něj nyní žádáme, 

ale pokud by to bylo po-

třeba k opravě silnice, tak 

Silnici číslo 105 u přehrady podemílá voda
Dokončení ze strany 1 bychom byli ochotni se ho 

vzdát ve prospěch kraje,“ 
sdělil Janeček.

Jak píšeme v jiném člán-
ku tohoto čísla, záležitosti 

ohledně retenční nádrže 
a jejího okolí řešil starosta 
Janeček na krajském úřadě 
s hejtmankou Petrou Pec-
kovou.                            -bv-

U požáru třídírny odpadu 
v Dolních Hbitech zasahovaly 
i jednotky ze Sedlčanska

KRÁSNÁ HORA NAD VLTA-

VOU/DOLNÍ HBITY Mezi ha-
siči zasahujícími u páteční-
ho požáru třídírny odpadu 
v Dolních Hbitech byl také 
Jaroslav Kříž, starosta měs-
ta Krásná Hora nad Vlta-
vou. „Nejprve jsem obdržel 

informaci, že nad Zhořským 

vrchem je vidět tmavý kouř 

a jestli někdo něco nehlá-

sil,“ popisuje první okamži-
ky, ve kterých měl obavy, 
že požár je na katastrálním 
území města.

Než se tam stihl dojet po-
dívat, přišla mu do aplikace 
informace o požárním po-
plachu s tím, že hoří třídírna 
v Dolních Hbitech. „Za JPO 

Krásná Hora nás k požáru 

vyjelo celkem devět, z toho 

pro tři to bylo poprvé. Jedna 

část jela Tatrou a druhá do-

pravním automobilem. Už 

nad Kamýkem bylo vidět, že 

se jedná o velký požár, stou-

pající tmavý kouř byl oprav-

du mohutný,“ popisuje.
Krásnohorská posád-

ka Tatry měla na místě 
za úkol především vozit 
vodu k požáru a pomáhat 
s nošením hadic a tlako-

vých lahví k dýchacím 
přístrojům. Druhá skupina 
se pohybovala mezi kou-
palištěm a místem požáru, 
kde bylo jejich hlavním 
úkolem zajistit pomocí ha-
dic B dálkovou dopravu 
vody. „K tomu jsme rov-

něž pomáhali nosit tlakové 

lahve a další věci k místu 

požáru,“ dodává Jaroslav 
Kříž. O půlnoci podle něj 
byla schůzka velitelů jed-
notlivých sborů, kde se 
rozhodlo, že krásnohorská 
jednotka na místě ještě se-
trvá. Odjet z místa požáru 
mohli kolem půl třetí ráno.

„Co se týče Města Krás-

ná Hora nad Vltavou, tak 

provozovna v Dolních Hbi-

tech byla místem, kam jsme 

vozili tříděný odpad. Prav-

děpodobně nás tedy bude 

čekat odvoz těchto komodit 

na jinou třídírnu, což auto-

maticky znamená delší do-

jezdovou vzdálenost i větší 

časovou náročnost. Vše bu-

deme ale teprve zjišťovat 

během tohoto týdne,“ upo-
zornil na problém, který 
požár způsobil.
Olga Trachtová Hadáčková

Hasiči si museli poradit 
mimo jiné s padlým 
telefonním sloupem

Požár třídírny odpadu 
zkomplikuje sběr 
odpadních komodit
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SEDLČANY Potřetí se tý-
den po sedlčanské pouti 
na náměstí T. G. Masary-
ka konal festival naplněný 
exotickým jídlem a nápoji, 
který tradičně ve spoluprá-
ci s městem pořádá fi rma 
City Event.

Smokerovaná 
kuřecí křídla 
a rolovaná 
zmrzlina

V sobotu 26. srpna se 
zpočátku zdálo, že se zo-
pakuje scénář z minulého 
roku, kdy prakticky celý 
Sedlčanský Street Food fes-
tiválek propršel, ale počasí 
se brzy umoudřilo, a tak 
zatímco po desáté hodině 
se mezi stánky pod dešt-
níky krčilo jenom několik 
desítek návštěvníků, v od-
poledních hodinách už 
bylo náměstí pěkně zapl-
něné. Příchozí měli skuteč-
ně z čeho vybírat. A u ně-
kterých jídel se dokonce 
museli ptát, co jejich názvy 
znamenají.

Pokud si dal například 
někdo v jednom ze stánků 
smokerovaná kuřecí kříd-
la, dozvěděl se, že se jedná 
o křídla z americké udírny, 
která se dávají do speciální-
ho oleje a s barbecue omáč-
kou a s chlebem jsou úžas-
ná. „Já jsem byl v Americe 

měsíc, kupovali jsme na Flo-

ridě food tracky, z nichž 

tady u nás prodáváme jídlo, 

a všechny recepty, podle kte-

rých jsme sestavili menu pro 

Sedlčany, jsme získali právě 

v Americe,“ svěřil se ve stán-
ku Josef Janota, který přijel 
do Sedlčan z Prahy.

Hned naproti se zvlášť 
poté, co přestalo pršet a za-
čalo se značně oteplovat, 
zastavovali milovníci zmrz-
liny. Ve stánku si mohli dát 
rolovanou zmrzlinu, kterou 
přímo před jejich zraky při-
pravoval zmrzlinář, jež nám 
řekl: „Rolovaná zmrzlina se 

už u nás objevuje častěji, ale 

je to pořád exotická pochout-

ka. Vyrábět se začala v Thaj-

sku, a kolega s ní začínal 

u nás v roce 2016 nebo 2017. 

Tato zmrzlina se vyrábí tak, 

že se připraví zmrzlinová 

směs s tím, že zákazník má 

možnost si vybrat z několika 

druhů čerstvého ovoce a my 

například banán, jahody, 

meloun nebo ananas dáme 

na mrazící desku. Nalejeme 

na ni směs, vše rozmixuje-

me, roztáhneme po desce, 

po přimrznutí srolujeme 

a výsledkem je rolovaná 

zmrzlina,“ popsal postup 
své práce zmrzlinář Honza.

Dary moře měly 
úspěch

Hned na dvou místech 
se po celý den hodně 
otáčeli ve svých stáncích 
vietnamští prodejci, nabí-
zející obalované krevety, 
smažené krevetové kned-
líčky, kraby, sépie a další 

mořské dobroty. Dokonce 
tak trochu možná oba stán-
ky mezi sebou soupeřily, 
protože jeden z prodejců 
vyhlásil, že pokud někomu 
výsledky jeho kulinářské 
práce nebudou chutnat, 
má porci zdarma. Snad 
jeho vstřícný krok za celý 
den nikdo nezneužil. 
Důkaz, že dary moře ná-
vštěvníkům festiválku jídla 
chutnají, podala Hana Za-
mrazilová z Kosovy Hory, 
která si koupila hned ně-
kolik misek těchto dobrot. 
„Znalkyně nejsem, ale ob-

čas mě honí mlsná,“ smála 

se Hana a dodala: „Misek 

mám více, protože mořské 

plody nakupuji na ochut-

nání asi tak pro deset členů 

mojí rodiny.“

Také oni mohli zapít 
dobré jídlo nejedním ne-

alkoholickým i alkoholic-
kým nápojem. Na náměstí 
byli přítomni také zástupci 
hned několika pivovarů, 
a my jsme oslovili jednoho 
z nich, který nabízel pivo 
Vagabund. „V Sedlčanech 

máme na čepu šest druhů 

našeho piva a další čtyři 

v lahvích. Původní značku 

jsme zakládali jako ‚lítačka‘, 

tedy létající pivovar. Tyto pi-

vovary vytvářejí recepty, ale 

samotné pivovary si prona-

jímají. Nakonec to dopadlo 

tak, že jeden z pivovarů, 

v němž jsme vařili, jsme 

koupili, takže spadáme pod 

Hákův parní pivovar, sídlící 

v Mlékojedech u Litoměřic,“ 
vysvětlil prodejce Adam.

Je libo křupavého 
červíka?

Zřejmě z největší dál-
ky do Sedlčan přijela dvě 
děvčata z Brna, která měla 
ve svém stánku skuteč-
ně netradiční nabídku. 
Příchozí lákala na menu 
z hmyzího světa: sušené 
kobylky, cvrččí chipsy, 
křupavé červíčky, sušené 
cvrčky a tequily s červíky. 
V nabídce byla dokonce 
i dárková balení, a pře-
kvapivě se nedalo říci, že 
by prostor u jejich stánku 
zel prázdnotou. „Snaží-

me se konzumenty zbavit 

předsudků a tyto produkty 

zpopularizovat, aby se lidi 

přestali bát ochutnávat,“ 
svěřila se prodávající, 
která se představila jako 
Anna. „Předsudky stále 

přetrvávají, ale plno lidí, 

co dnes vyzkoušeli někte-

rý z našich produktů, nám 

řeklo, že jim chutnal. Pro-

to jsme velice spokojené. 

Červíky naše brněnská 

fi rma odebírá od jednoho 

chovatele z jeho farmy tady 

v České republice a cvrčky 

a kobylky dovážíme ze za-

hraničí.“

David Myslikovjan

Na Sedlčanském Street Food festiválku mohli 
návštěvníci ochutnat dary moře, rolovanou zmrzlinu, 
a také sušené kobylky nebo křupavé červíky

Také Hana Zamrazilová z Kosovy Hory, která kupovala dary moře 
pro členy své rodiny, měla na festivalu jídla z čeho vybírat.

Dalšími tématy jednání 
byla rekonstrukce městské 
čistírny odpadních vod 
a oprava přemostění po-
toka Mastníka v Nádražní 
ulici, ke které by mělo do-
jít již v příštím roce. „S tím 

souvisí i to, co jsme nyní 

probírali na radě, a to je 

odkanalizování dešťových 

vod z Nádražní ulice,“ vy-
světluje Janeček. „Paní 

hejtmanka se pokusí zjistit, 

jestli by nám někdo mohl 

fi nančně pomoci s touto zá-

ležitostí.“ Na opravu mos-

Při setkání sedlčanského starosty Ivana 
Janečka s hejtmankou Petrou Peckovou byly 
položeny dobré základy těsné spolupráce

tu přes potok Mastník by 
následně měla navazovat 
oprava Nádražní ulice, kte-
rá spadá do kategorie kraj-
ských silnic.

Během schůzky došlo 
také k diskusi o retenční 
nádrži (tzv. sedlčanská pře-
hrada), kolem které existu-
jí dlouhodobé problémy 
od doby její výstavby. Ná-
drž byla postavena za dří-
vějšího režimu, ale dosud 
nebyly vykoupeny po-
zemky pod ní. „Hejtmance 

jsem představil dlouhodobé 

problémy s nádrží, která by 

nutně potřebovala rekon-

strukci, což je ale mimo 

naše fi nanční možnosti,“ 
přiznává starosta Janeček.

Nad retenční nádrží byl 
v současné době řešen pro-
blém na silnici 105 ve směru 
z Libíně do města, kde byla 
v první velké zatáčce u pře-
hrady prozatím provizorně 
opravena podmletá vozov-
ka. Řidiči by zde měli dbát 
na aktuální dopravní zna-
čení. „Tento stav jsme také 

na kraji projednávali a bu-

deme ho samozřejmě nadále 

řešit,“ dodává starosta.   -bv-

Dokončení ze strany 1 Ordinace bude umís-
těna v původních prosto-
rách zubní ordinace dok-
tora Jana Havláta ve staré 
poliklinice a v horizontu 
roku až dvou bude po re-
konstrukci celé polikli-
niky přesunuta do její 
hlavní budovy. To by se 
měl počet zubních lékařů 
ještě dále rozšířit.

Provozovatel aktuálně 
dokončuje na svých webo-
vých stránkách informace 
k pobočce v Sedlčanech. 
Topdent má smlouvu se 
zdravotními pojišťovnami. 

Do Sedlčan přichází 
nová zubní lékařka

Dokončení ze strany 1 Provozní doba nové zubní 
ordinace je pondělí 8–18 
hod., úterý až čtvrtek 8–16 
hod., pátek 8–12 hodin. 
Dentální hygiena, která 
pod Topdent také přechá-
zí, bude mít ordinační ho-
diny v úterý až ve čtvrtek 
7.30–16 hodin.

Po dlouhých jednáních 
sedlčanského starosty Iva-
na Janečka se zástupkyní 
společnosti Topdent Evou 
Plecitou bylo domluveno 
více kroků a změn, o kte-
rých budeme informovat 
v dalších vydáních SK.

-bv-



Kominictví B+L Huskovi
Tel.: 603 825 621, 737 556 100

Revize, čištění – kontrola
Frézování – vložkování

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 730 529 545.              194/23 

 V ý k u p  s t a r ý c h  p e ř i n .  Te l . : 
606 514 445.                      195/23

Koupím vlnitý plech na dřevník. Tel.: 
732 362 169.                196/23

Prodám palivové dřevo měkké 950 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Vzorkovna Vzorkovna 
koupelen koupelen 

400 m400 m22

Po - Pá: 7 - 17
So: 8 - 11

www.lumial.cz
Milan Poncar, Kosova Hora 77 (za hřištěm) Tel.: 318 821 249, 603 286 328

VODA - TOPENÍ - PLYN - MONTÁŽE
velkoobchod - maloobchod
 boilery DRAŽICE, TATRAMAT, 
 AEG, MIRAVA
 kompletní sortiment KORADO
 čerpadla do vrtaných studní
 Grundfos, Sigma, Pedrolo, Dab
 i domácí vodárny týchž značek
 kotle elektrické, plynové, tuhá paliva
 DAKON, SLOKOV, VIADRUS, 
 PROTHERM, KOVARSON, 
 BENEKOV atd.

AKCE na kompletní koupelny – sleva až 20 %

PROVÁDÍME REVIZE KOTLŮ 
na tuhá paliva

3D vizualizace 3D vizualizace 
koupelny zdarmakoupelny zdarma

Odhady cen a prodej nemovitostí

Realitní makléř Jiří Dráb
www.JiriDrab.cz      Tel.: 606 731 978

Informace: Po–Pá 9–16 hodin     Tel.: 601 576 270, 728 605 840
www.drubezcervenyhradek.cz

prodává slepičky typu Tetra hnědá, Dominant ve všech barvách, 
Green Shell typu Araukana a Dark Shell typu Maranska

Cena od:Cena od: 259 Kč/ks 259 Kč/ks
Prodej:Prodej:  Sedlčany – parkoviště u firmy KDSSedlčany – parkoviště u firmy KDS

3. 9., 1. 10., 11. 11. – 133. 9., 1. 10., 11. 11. – 1350 50 hodinhodin
                   10. 10. – 9                   10. 10. – 900 00 hodinhodin

Červený HrádekČervený Hrádek

Výkup králičích kožek – cena dle poptávky, 
doprava 189 Kč za celý nákup, doporučujeme objednávat!

Prodám babetu, cena dohodou. Tel.: 
739 827 098.               197/23
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Říká se, že nic není náhoda. 
To se mi objevila na zahradě 
přízemní růžice svěže zele-
ných listů. Nu což, nechala 
jsem si ji na pozorování. Dal-
ší rok z ní vyrazilo jakési bod-
láčisko: Na skoro dvoumet-
rové lodyze trůnila hlávka, 
na které se později objevil 
pásek z fi alových kvítků. Pá-
sly se na něm včely. Hezká 
květinka!

Po odkvětu zbyl vzrost-
lý bodlák, jaký se používá 
do suchých vazeb a který se 
dokonce i barví. V literatuře 
jsem si zjistila, že je to štět-
ka soukenická. A soukeníci 
ji prý ve své práci opravdu 
používali, údajně k česání 
příze, tedy rostlinných i živo-
čišných vláken, z nichž pak 
vzniká tkanina, třeba vlněné 
plátno zvané sukno.

No, nechtěla bych být 
soukeníkem. Ani vazačem 
suchých květin. Štětka je 
krásná, ale pichlavá. Hodně 
pichlavá! Na tu si sáhnete jen 
jednou, pak už s ní pracujete 
jen v rukavičkách. Ne kvů-
li ohledům na ni, ale kvůli 
sobě. Ta bolest, když se vám 
ostny vrazí do ruky, se nedá 
přehlédnout.

I vzpomněla jsem si, 
na co jsem si kdysi přišla 
sama: Hodnotné věci se ně-
kdy musí ukrýt tak, aby v ži-
votě obstály. Rostliny, bohaté 
na účinné látky, se obklopují 
trním, ostny, pichláky, bodá-
ky, například růže, aloe, agá-
ve, angrešt, rakytník, opun-
cie, ale i „obyčejná“ kopřiva 
– to proto, aby je dobytek ne-
spásl. Na co asi je taková štět-
ka? Například na boreliózu.

Jaká to náhoda – přišla mi 
do cesty, zrovna když jsem 
řešila třetí boreliózu. Asi 
jsem se měla naučit zas něco 
nového. Říká se, že máme ko-
lem sebe vše, co pro zdraví 
potřebujeme. Jen si toho ně-
kdy nevšímáme. Jako jsem si 
nevšimla já, že takhle štětka 
roste u nás u řeky, ale třeba 
i v Krásné Hoře při turistické 
značce od nás z Kamýka nad 
Vltavou. A tak ta štětka muse-
la přijít až k nám na zahradu, 
abych si jí všimla.

Z přízemní růžice se pou-
žije kořen, aby vznikla tinktu-
ra. A ta se užívá po kapkách. 
Případně se dají využít i listy 
(jak na tinkturu, tak na „čaj“), 
ale větší síla je v kořenech. 
Tinktura z kořene štětky (ať 
již je to ta soukenická nebo 
lesní čili planá) má protiviro-
vé a protibakteriální účinky 
a zabírá i na projevy způso-
bené spirochetou zvanou bo-
rrelie. Tedy i na neurologické 
či kloubní problémy. Čistí tělo 
a pomáhá při revmatismu. 
K léčbě boreliózy ji doporu-
čuje i prof. Wolf Dieter Storl.

Jak si tu tinkturu při-
pravíme? Kořen mladé, 
tedy nekvetoucí rostliny, 
nasekáme na kousky a na-
plníme jím sklenici. Pak 
zalijeme kvalitní lihovinou, 
třeba domácí slivovicí. Tři 
týdny necháme uzavřenou 
nádobu ve tmě. Přecedíme 
a pak užíváme obvykle tři-
krát denně tři kapky. Pouze 
na vlastní zodpovědnost.

Šla jsem do toho. Nic jiné-
ho mi ostatně nezbývalo, pro-
tože i když jsem z doktorské 
rodiny, klasická medicína už 
mi pomoci neuměla. Mírně 
se mi ulevilo, ale borelióza – 
to už je na doživotí. Při oslabe-
ní těla, ať už fyzickém či psy-
chickém, se ta potvora zase 
začne v těle roztahovat a uka-
zovat, kdo je tady pánem. (Vi-

děla jsem ji pod mikroskopem. 

Nejprve jsem spatřila obraz, 

připomínající rybník s rybami. 

Kapři – ti byli líní, pomalí. Pak 

tam pluly štiky, byly rychlé, 

a vlnily si, jako by byly kom-

binované s úhořem, takže se 

protáhly všude! Jako líni kapři 

vypadají bakterie. Ta rychlá 

štikoúhořka, to je právě spiro-

cheta zvaná borrelie. Kam se 

na ni hrabe bakterie.)

Jen štětka na borrelii ale 
nestačí. Vyzkoušela jsem 
toho mnoho. Od paní doktor-
ky, která též boreliózu měla 
(a ví tedy, zač je toho loket), 
jsem se dozvěděla též o ter-
moterapii pomocí horkých 
ametystů a turmalínů a poří-
dila si k tomu pomůcku. Ale 
to už je jiná pohádka.

Hanka Synková

Z A P L E V E L E N Á  Z A H R Á D K A 

N E M U S Í  B Ý T  J E N  P R O 

Z L O S T  ( 1 8 )

Krásná, ale pichlavá

PETROVICE Petrovické hři-
ště a jeho zázemí patřilo 
v neděli 27. srpna nejen 
fotbalistům, ale i fanouš-
kům a přátelům zeleného 
trávníku. Fotbalový klub 
SK Petrovice slavil 80 let 
od svého založení a byly to 
oslavy se vším všudy.

Příchozí v zastřešené 
části hned zaujala výsta-
va historických fotografi í 
hráčů za posledních osm-
desát let. Nechybělo ani 
opakované promítání fi lmu 
z fotografi í. Hlavní program 
začal hodinu před pole-
dnem zápasy přípravek. 
Nekončící déšť nikomu ne-
vzal úsměv ze rtů. O hodi-
nu později předvedli svůj 
um mladší a starší žáci.

Po obědě došlo na slav-
nostní proslovy. Úvodního 
slova se ujal Martin Kortá-
nek: „Osmdesát let je dlou-

há doba. Já si to uvědomil 

dnes, když jsem vzpomínal, 

jak jsem přesně před čty-

řiceti lety tady začal hrát 

za žáky,“ ohlédl se Kortá-
nek, který požádal přítom-
né, aby si prohlédli výsta-
vu fotografi í. „Na některých 

snímcích chybí jména u pár 

hráčů a dokonce si je nepa-

matují ani pamětníci. Po-

kud někdo nepojmenované 

hráče pozná, poprosíme 

o doplnění jména.“

O historii klubu a fot-
balu poté promluvil Milan 
Borota: „Roku 1943 došlo 

k přijetí SK Petrovice do stře-

dočeské župy a v roce 1986 

jsme slavili první postup 

do okresního přeboru. Poté 

se v letech 1993–95 prová-

děla rekonstrukce fotbalové-

ho hřiště a roku 1995 muži 

poprvé historicky postoupili 

do krajské I. B třídy. Násle-

dovaly ještě další tři postupy 

v letech 2002, 2007 a 2023. 

V roce 2007 byly dokončeny 

a zkolaudovány nové kabi-

ny, v roce 2010 muži poprvé 

postoupili do I. A třídy a po-

stup se také opakoval roku 

2018. V roce 2006 postoupil 

dorost do krajské I. A třídy 

a v roce 2013 I. A třídu vy-

hrál. Naši žáci několikrát 

slavili vítězství ve skupině 

v okresní soutěži a skvěle 

reprezentují náš fotbal. Vel-

mi šikovné jsou i přípravky. 

Pak jsou tu naše ženy, které 

nás v minulém desetiletí ne-

jen bavily, ale také reprezen-

tovaly na tomto hřišti. A ne-

smím zapomenout na staré 

pány, kteří aktivně fungují 

již dobrých pětadvacet let.“

Slova se následně ujal 
senátor Petr Štěpánek, kte-
rý od hřiště bydlí doslova, 
co by kamenem dohodil. 
„O mně se obecně ví, že 

jsem takzvaný ‚nemíč‘. 

I přesto jsem si jednou 

na tomto hřišti zahrál, a to 

byl takový, řekněme, ‚pod-

nikatelský‘ fotbal.“ Poté 
Štěpánek vtipně dodal, 
že z tohoto zápasu odešel 
s kýlou, což přihlížející pu-
blikum velmi pobavilo.

N a  s v é  f o t b a l o v é 
vzpomínky zavzpomínal 
i starosta Petrovic Pavel 
Kubíček. Ten hrál fotbal 
za Petrovice od svých de-
víti let a většinu času trávil 

v bráně. Dodal, že stejně 
jako si útočníci pamatují 
svoje nejlepší góly, on si 
pamatuje své nejhorší góly, 
které v bráně dostal. Sta-
rosta vtipnými vzpomín-
kami pobavil návštěvníky 
slavnosti.

Po proslovech násle-
doval zápas petrovických 
legend a po něm nastou-
pili na hřiště hráči, kteří se 
stávají legendami. Při mis-
trovském zápase předvedli 
fotbalové umění hráči I. B 
třídy v zápase SK Petrovice 
– SK Tlustice.

Celý den se i přes nevy-
dařené počasí díky perfekt-
ní práci pořadatelů vyda-
řil. Jako třešnička na dortu 
byla hymna petrovického 
klubu zpívaná bývalými 
i současnými hráči, k nimž 
se s chutí přidali všichni 
účastníci slavnosti. „Všich-

ni křičí: Kluci, dejte gól! 

Kluci, dejte gól! Kluci, dejte 

gól! Už tam visí, to byl pri-

ma gól, to byl prima gól…“ 
neslo se hřištěm.

Jana Motrincová

Všichni křičí: Kluci, dejte 
gól! - nesl se zpěv petrovické 
fotbalové hymny hřištěm
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Nalžovice – zámecký 
park 
1. 9. Loučení s létem

k poslechu a tanci zahraje 

folková kapela Marion; 

19:00

 Sedlčany – Pohoda club
1. 9. Rozloučení s létem 

v Pohodě

zahrají kapely S.A.M., Bad 

Liars a Metresa, navazuje 

afterparty; 19:00

2. 9. Blues v Pohodě

zahrají kapely Bluevibe, 

Wochmatyx, navazuje 

afterparty; 19:30

9. 9. Mega Summer Party

hraje Michal Pešina, 

W.A.M. a ThomasOxy; 

21:00

 Častoboř 
1., 2. 9. Sedmý sraz záva-

dové mládeže

vystoupí Nevidim, Yama-

bushi, Vejfuk, Pavel Cingl, 

Hally Belly, SBK, Ingun 

Holmen a další

 Sedlčany – Červený 
Hrádek
2. 9. Chichtyóza

7. ročník benefi čního 

festivalu, vystoupí Celest & 

Charles, The Fibers, Duo 

Valeri a další, divadlo, 

program pro děti; 13:00

8. 9. Jakub Šafr & Swing 

Session Quartet

swingový večer plný skvě-

lých jazzových skladeb; 

18:00

 Petrovice – zámecký 
park
2. 9. Dožínky 2023

mše v kostele, vystoupí Ko-

vářovan, Záboj, Kovačka, 

EFK Milevsko a Fantom; 

14:00

 Petrovice – Restaurace 
Modrá Hvězda
7. 9. Radosti ze života

hudební večer jako součást 

festivalu Classfest

 Sedlec-Prčice – kostel 
sv. Jeronýma
9. 9. Hlasy tří světů

klasická hudba na pomezí 

tří krajů, vystoupí Perla 

barokní opery a Victoria 

Ensemble; 17:30

 VÝSTAVY

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Fenomén kotlina

výstava k oslavě výročí 70 

let světoznámého areálu; 

do 17. 9.

Připomínka brigádního 

generála Karla Mareše 

a památky amerických 

letců

výstavka fotografi í, doku-

mentů a modelů letadel; 

do 17. 9.

 Votice – klášter
Svět veteránů

výstava autíček ze soukro-

mé sbírky Jiřího Holinské-

ho; do 3. 9.

Krajinná zastavení

výstava olejomaleb Dany 

Živorové; do 31. 8.

 Sedlčany – knihovna
Sedlčanské střípky

výstava prací žáků 4. tříd 

sedlčanských základních 

škol; do 31. 8.

Lubomír Pavelčák – Li-

choočko

výstava fotografi í Lubomíra 

Pavelčáka; dernisáž 6. 9. 

v 17:00

Kdo maluje, nezlo-

bí aneb Arteterapie 

po Sedlčansku

výstava obrazů studentky 

Kurzu Lukáš; vernisáž 8. 9. 

v 19:00, výstava do 4. 10.

 Kamýk nad Vltavou – 
informační centrum
140 let Sboru dobrovol-

ných hasičů Kamýk nad 

Vltavou

výstava SDH Kamýk nad 

Vltavou; do 1. 9.

 Klučenice – Galerie 
Hospodářský dvůr
Obrazy

prodejní výstava Milana 

Čiháka; do 31. 8.

 Sedlčany – kult. dům
1000 tváří Adiny

výstava mladoboleslavské-

ho divadla o životě prvo-

republikové hvězdy Adiny 

Mandlové; od 1. do 19. 9., 

vernisáž 12. 9. v 18:30

 DIVADLO

 Petrovice – Obecní dům
9. 9. Studentský byt

autorská komedie se zpěvy 

jako součást festivalu 

Classfest

 Sedlčany – kult. dům
12. 9. 1000 tváří Adiny

divadelní představení, 

které sleduje životní osud 

prvorepublikové hvězdy 

Adiny Mandlové; 19:30

 KINO

 Sedlčany 
1. 9. Dovbuš

dobrodružné historické 

drama; 20:00

2. 9. Můžem i s mužem

česká komedie; 20:00

8. 9. Letní světlo, a pak 

přijde noc

islandské drama, komedie; 

20:00

9. 9. Onemanshow: The 

Movie

česká komedie, dokument; 

20:00

10. 9. Myška Pattie: Na vl-

nách dobrodružství

animovaná dobrodružná 

komedie; 15:00

 Kamýk nad Vltavou – 
školní zahrada
2. 9. Letní kino: Strážci 

galaxie Volume 3

akční dobrodružné sci-fi ; 

21:00

 Votice
6. 9. Barbie

dobrodružná fantasy kome-

die; 18:00

7. 9. Nikdy neříkej nikdy

romantická komedie; 20:00

 Vysoký Chlumec – 
Sportareál Šťastný
9. 9. Letní kino: Nikdy 

neříkej nikdy

promítání romantické 

komedie; 20:00

 SPORT

 Petrovice – hřiště
2. 9. Fotbalové utkání

SK Petrovice B – TJ Sokol 

Dublovice B; 17:00

9. 9. Krajem kamenů

XLIX. ročník turistického 

pochodu, trasy 16, 20, 

25 km, cyklotrasy 30, 40 

a 60 km, kočárková trasa 

10 km; 7:00

 Kosova Hora – hřiště
2. 9. Fotbalové utkání

SK Kosova Hora – TJ Sokol 

Počepice; 17:00

 Sedlčany – zimní sta-

dion
3., 10. 9. Veřejné bruslení

12:00–14:00

 Přestavlky – hřiště
3. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Přestavlky – SK 

Velká Lečice; 17:00

 Sedlčany – hřiště
3. 9. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany – FK 

Poříčany; 17:00

 Sedlec-Prčice – hřiště TJ 
Sokol Sedlec-Prčice
3. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice B – 

Vltavan Hřiměždice; 17:00

 Vysoký Chlumec – hřiš-
tě
2. 9. Fotbalové utkání

SK Vysoký Chlumec – SK 

Nový Knín B; 17:00

 Sedlčany – Sportovní 
hala GaSOŠE
3. 9. Amatérský volejba-

lový turnaj smíšených 

družstev

3. ročník volejbalového 

turnaje; 9:00

 Vrchotovy Janovice – 
hřiště
3. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Vrchotovy Janovi-

ce – SK Chocerady; 15:00

 Dublovice – hřiště
3. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice – TJ 

Zduchovice; 17:00

 Jesenice – hřiště
3. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Jesenice – TJ Vlta-

van Borotice; 17:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – hřiště
3. 9. Fotbalové utkání

TJ Krásná Hora – TJ Sokol 

Nečín; 17:00

 Sedlčany – kotlina
9. 9. Motul MX Racing 

2023

 Osečany – náves
9. 9. Osečanská šlapka

20. ročník lehce orientač-

ní individuální vyjížďky 

rekreačních cyklistů, trasy 

20 a 42 km; 10:00

 Kosova Hora – náměstí
9. 9. Pochod 9 999 m 

okolo Kosovy Hory

13. ročník turistického 

pochodu; 10:00

 Mokřice – Šikmá plocha
9. 9. Noční hasičské 

cvičení

pořádá SDH Mokřice; 21:00

 OSTATNÍ

 Sedlčany – hvězdárna
1., 2., 8., 9. 9. Pozorovací 

program

20:00–23:00

 Kamýk nad Vltavou – 
za radnicí
2. 9. Trhy a farmářská 

snídaně

8:00–12:00

 Kosova Hora – park 
gen. Mareše
2. 9. Den plný her

zábavné odpoledne pro 

děti, hasičská pěna, soutě-

že, šermířské vystoupení 

a další; 13:00

 Zvírotice – u hasičárny
2. 9. Dětský den – Roz-

loučení s létem

trasa se sportovními 

a dovednostními aktivitami 

v okolí Zvírotic; 14:00

 Kamýk nad Vltavou
3. 9. Posvícení

 Sedlčany – knihovna
6., 13. 9. Hajánek

podvečerní čtení pohádek 

o Honzovi; 17:00

 Kamýk nad Vltavou – 
zřícenina hradu Vrškamýk
9. 9. Vrškamýcká pivo-

sláva

9. ročník kulturně-piv-

ní akce, 6 regionálních 

pivovarů, program pro děti, 

vystoupí Yetti On, Aréna, 

Výčep a další; 13:00

 Solenice – u hasičárny
9. 9. Oslava 60. výročí 

založení SDH Solenice

prohlídka hasičské zbroj-

nice a techniky, vyproš-

tění z vozidla, záchrana 

tonoucího, projížďky lodí; 

14:00

 Prosenická Lhota – ná-
ves
9. 9. Sousedské posezení

od 14:00 prohlídka nové 

čistírny odpadních vod 

a úpravny vodovodu, násle-

duje posezení; 15:00
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PETROVICE Venkovní podium 
a parket v zámeckém parku se 
v Petrovicích v pátek 25. srpna 
zaplnily příznivci kvalitní hudby 
a dobré atmosféry. Konala se tam 
totiž akce s příhodně poetickým 
názvem Melodie Mladé generace. 
Právě spolek Mladá generace Pet-
rovic stál za organizací hudebního 
večera, jednalo se o organizační 
premiéru spolku.

Pomyslné brány areálu se ná-
vštěvníkům otevřely v pět hodin 
odpoledne. Účastníci kulturní akce 
se mohli na místě občerstvit a vy-
brat si zejména z pestré škály mícha-
ných nápojů. Organizátoři dokonce 
vytvořili pro návštěvníky Melodie 
zábavní hru, za každý drink získá-
vali jeden že-
ton, za určitý 
počet nasbí-
raných žeto-
nů poté čeka-
lo na hráče 
vtipné pře-
kvapení.

V  š e s t 
hodin ofi ci-
álně započal 
i program 
hudby. Jako první mladý hudebník 
regionu se představil Jan Procház-
ka zvaný Prochy, který potěšil po-
sluchače autorskými písněmi, kte-
ré zazpíval a zahrál s doprovodem 
kytary. Pro Prochyho bylo vystou-
pení na Melodii Mladé generace 
premiérou veřejného vystoupení 
a on se s ní úspěšně popral a ani 
neskrýval veliké nadšení, které 
prožíval. Pomyslným oslím můst-
kem v programu se stala společ-
ná píseň Prochyho a jeho kolegy 
Olivera Kolky, který pokračoval 
ve vystoupení interpretací rovněž 
autorských písní. Oliver je však 
svými písněmi a hrou na ukulele, 
na rozdíl od profesně mladšího ko-
legy, regionu již dobře známý.

Dalším a hlavním bodem pro-
gramu byli hudebníci, kteří pro 
Sedlčansko také nejsou neznámí 
– kapela Kaktus Verde. Hudeb-
ní skupina začala svůj program 
v sedm hodin večer a svými tóny 
těšila návštěvníky kulturní akce až 
do půl desáté. Během vystoupe-
ní Kaktusu Verde se návštěvníci 
Melodie roztančili a s kapelou si 
známé tóny zpívali po celou dobu 
vystoupení hudební skupiny. Po-

sledním umělcem, který uzavřel 
večer s Mladou generací, a pro 
kterého se opět jednalo o první 
veřejné vystoupení, byl Stanislav 
Mikota alias Sstanis. Na rozdíl 
od předešlých vystupujících však 
Sstanis představil návštěvníkům 
zcela jiný žánr, konkrétně rap. 
Autorský počin sklidil u publika 
obrovský úspěch. Po skončení ofi -
ciálního hudebního programu se 
akce přesunula do sklepních pro-
storů, kde si účastníci akce všech 
generací užívali zábavy i nadále.

Akci nezkazily ani dvě krátké 
deštové přeháňky, které se nad 
petrovickým zámeckým parkem 
přehnaly. Melodie Mladé generace 
prokázala, že region nabízí spous-

tu mladých hudebních nadějí, 
které mohou být příslibem kvalit-
ních kulturních prožitků. Nadšení 
posluchači se nepochybně stali 
nováčkům i zkušeným mladým 
umělcům motivací tvořit i nadále 
a podělit se o své hudební počiny 
s veřejností i na dalších akcích.

O dojmy z první akce organizo-
vané Mladou generací se se mnou 
podělil předseda spolku Tomáš 
Mikota.

Jak Melodii hodnotíte?

Akce se podle nás velmi vydaři-

la. Očekávali jsme mnohem men-

ší účast, přece jenom se jednalo 

o naši první akci, kde jsme dali pro-

stor mladým začínajícím umělcům, 

takže jsme byli počtem účastníků 

příjemně překvapeni. I počasí se 

nakonec vcelku vydařilo. Náš spo-

lek si ale především odnesl spoustu 

zkušeností, které využijeme do bu-

doucna.

Takže máte v plánu uskuteč-

nit další podobné akce?

Ano, rádi bychom v budoucnu 

zorganizovali ples spolku. A poté 

se uvidí a bude rozhodovat o pří-

padných dalších událostech.

Barbora Kulandová

KULTURA

SEDLEC-PRČICE Premiérou kon-
certního programu Perly barokní 
opery bude zahájen třetí ročník 
koncertní sezóny Hlasy tří světů. 
Jedná se o koncertní cyklus a fes-
tival vokální hudby, který pořádá 
spolek Victoria Ensemble a který 
navazuje na dlouhodobou tradici 
koncertů na Podblanicku. 

„Prostřednictvím vynikající a pou-

tavé interpretace představuje tato se-

zóna krásu, sílu a možnosti lidského 

hlasu v klasické hudbě,“ říká jedna 
ze zakladatelek a protagonistek fes-
tivalu Viktorie Kaplanová Dugran-
pere. Koncerty se konají na pomezí 
Středočeského kraje, Jihočeského 
kraje a Vysočiny od září do dubna 
v podání zakládajícího souboru 
Victoria Ensemble. V květnu se pak 
sezóna uzavírá mezinárodním fes-
tivalem vokální hudby, který před-

stavuje řadu renomovaných inter-
pretů a hudební díla napříč celými 
dějinami. 

Město Sedlec-Prčice se k festi-
valu rádo přidalo a přijalo nabídku 
uspořádat ve zdejším kostele svaté-
ho Jeronýma v Sedlci jeden ze dvou 
zahajovacích koncertů letošního 
ročníku s programem Perly barok-
ní opery. V něm se představí 9. září 
od 17.30 hodin soubor Victoria En-
semble v komorním obsazení. Só-
listky Viktorie Kaplanová (soprán) 
a Monika Jägerová (alt) přednesou 
za doprovodu cembala Ondřeje 
Bernovského árie a duety z barok-
ních oper skladatelů známých, ale 
i těch opomíjených. Zazní virtuóz-
ní kusy, které ve své době náležely 
především kastrátům, árie barok-
ních primadon a milostné duety. 

Alice Valsová

MEDITERRA–Sedlčany, s.r.o. 

přijme zaměstnance na pozici 

VŠEOBECNÁ A PRAKTICKÁ SESTRA

ZÁCHRANÁŘ
Požadujeme:

• SŠ/VOŠ/VŠ vzdělání
• odborná způsobilost k výkonu povolání všeobecná sestra,  
    praktická sestra (zákon č. 96/2004 Sb.)
• spolehlivost, pracovitost
• pozitivní a vstřícný přístup

Nabízíme:

• HPP (plný i částečný úvazek), DPP, DPČ
• rodinné prostředí v malé nemocnici v centru města 
• možnost dalšího vzdělávání a růstu
• stipendijní program (SZŠ/VOŠ/VŠ)
• odpovídající platové ohodnocení, čtvrtletní odměny
• náborový příspěvek ve výši 50 000 Kč (praktická sestra);   
    ve výši 60 000 Kč (všeobecná sestra), ve výši 100 000 Kč  
    (všeobecná sestra se specializací; záchranář)
• zaměstnanecké benefity (5 týdnů řádné dovolené, 3 dny  
    placeného volna za rok), příspěvek na stravování (výběr   
    z několika jídel), odměna při životním jubileu, slevy na přírodní  
    kosmetiku firmy Nobilis-Tilia, slevy na vybrané rehabilitační  
    služby, příspěvek na dopravu, benefitní program – Cafeterie,  
    karta Multisport)

Kontakt: 

• Bc. Miroslava Kudrnová – 602 642 524
• miroslava.kudrnova@mediterra.cz
• jaroslava.haskova@mediterra.cz

Perly barokní opery 
se představí v kostele 
svatého Jeronýma v Sedlci

Mladí regionální umělci 
rozezněli petrovický 
zámecký park

Většinu večera si návštěvníci poslechli mladou sedlčanskou 
skupinu Kaktus Verde.
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4. kolo krajského 
přeboru

SK Chlumec – TJ Tatran 
Sedlčany 6:0 (3:0)

4. kolo I. A třídy 
skupina A

TJ Sokol Sedlec-Prčice 
– SK Spartak Příbram 2:1 
(1:0)

Branky Sedlce-Prčice: 
10. (p) M. Hájek, 21. O. Rataj

4. kolo I. B třídy 
skupina E 

TJ Tatran Sedlčany B – 
FK Lety 1:3 (1:1)

Branka Sedlčan: 38. R. 
Kvěch 

SK Petrovice – SK Tlusti-
ce 1:1 (1:0)

Branka Petrovic: 10. V. 
Čanda

4. kolo okresního 
přeboru – Benešov 

FK Týnec nad Sázavou 
– TJ Sokol Vrchotovy Jano-
vice 5:0 (3:0)

4. kolo I. A třídy 
dorostenecké kate-
gorie U19 sk. D

TJ Tatran Sedlčany – 
Nová Ves + Nový Knín 0:0 
(0:0) 

SK Votice – Sedlec-Prči-
ce + Jesenice 4:2 (2:1)

Branky Sedlce-Prčice 
+ Jesenice: 14. (p) a 79. V. 
Novák

4. kolo I. A třídy 

žákovské kategorie 
U15 sk. C

TJ Slavia Radonice – TJ 
Tatran Sedlčany 1:17 (1:8)

Branky Sedlčan: 1., 12. 
a 47. L. Mrázek, 6., 10., 27., 
66. a 68. M. Havel, 22. T. 
Vodenka, 26. (p) M. Haas, 
39. M. Rýdl, 46., 64. a 78. M. 
Motyčík, 69. a 72. M. Kou-
ba, 73. J. Neumann, 

2. kolo okresního 
poháru sk. B 

TJ Ligmet Milín B – TJ 
Vltavan Hříměždice 0:0 
(0:0)

2. kolo okresního 
poháru sk. C

SK Pečice – TJ Sokol Se-
dlec-Prčice 5:4 (2:1)

Branky Sedlce-Prčice: 
45., 57. a 63. F. Pech, 60. S. 
Boubalík

TJ Sokol Drahlín – SK 
Kosova Hora 6:0 (1:0)

2. kolo okresního 
poháru sk. D

TJ Sokol Pičín – TJ Sokol 
Kamýk nad Vltavou 2:1 (1:0)

Branka Kamýku n/Vlt.: 
63. M. Holák

David Štverák

SEDLČANY Celkem na třech 
kurtech se v neděli 3. září 
uskuteční třetí ročník vel-
kého amatérského volej-
balového turnaje mixů, je-
hož hlavním pořadatelem 
je učitel sedlčanské 1. ZŠ 
Petr Stoupa. Při přípravách 
volejbalové akce, která 
nemá ve městě a jeho okolí 
v tomto roce obdoby, nám 
stihl odpovědět na několik 
otázek.

Na kterých místech 

v Sedlčanech se bude 

turnaj konat?

V tělocvičně 1. ZŠ, kde 

bude k dispozici jeden kurt, 

a v sousední hale gymná-

zia, kde budou kurty dva.

Nastupovat proti sobě 

budou smíšené týmy. Ko-

lik v jednotlivých druž-

stvech bude hráčů a ko-

lik hráček?

Uspořádání je stejné, 

jako v naší dlouhodobé sou-

těži. Na palubovce budou 

v jednom týmu hrát čtyři 

muži a dvě ženy.

Kolik týmů se do jed-

nodenního turnaje při-

hlásilo?

Přihlášeno máme šest-

náct účastníků. Čtyři týmy 

jsou z blízkého okolí. Dob-

ře se známe a přes léto 

jsme společně každou ne-

děli trénovali. Další týmy 

jsou z Prahy a okolí, Čes-

kých Budějovic, Vlašimi 

a z Příbrami a okolí. Je to 

maximum týmů, které jsme 

schopni po organizační 

stránce zvládnout. Je úžas-

né, že se kapacita turnaje 

povedla naplnit, protože 

letních turnajů je po celé 

republice spousta a zdaleka 

ne všechny se mohou pyšnit 

takovou účastí.

Jakým systémem se 

turnaj bude hrát?

Hrát se bude ve čtyřech 

skupinách po čtyřech účast-

nících. První dva týmy ze 

skupin půjdou do horního 

pavouka, střetnou se o prv-

ní až osmé místo, a třetí 

a čtvrté týmy si ve svých 

skupinách zahrají o deváté 

až šestnácté místo. Každý 

mančaft má garantováno, 

že si zahraje šest zápasů.

Dříve hráli volejbalis-

té Tatranu dlouhodobě 

krajskou soutěž. Objeví 

se někteří z nich na va-

šem turnaji?

Tatran soutěž, pořá-

danou českým volejbalo-

vým svazem, nehraje už 

rok, a většina kluků, kteří 

krajskou soutěž hráli, se 

tady objeví. Také ostatní 

týmy budou velice kvalitní. 

Amatérský volejbal funguje 

po celé republice pod ama-

térskými volejbalovými li-

gami a například v Praze 

mají tyto ligy deset úrovní. 

K nám do Sedlčan přijedou 

dva týmy, které hrají prv-

ní ligu, a dva týmy, které 

působí ve druhé lize. Zve-

me zájemce, aby se přišli 

na turnaj podívat.

Všechny týmy, které 
zasáhnou do turnaje, si 
daly skutečně pozoruhod-
né názvy. Už v devět ho-
din dopoledne nastoupí 
na jednom z kurtů v hale 
gymnázia Bombičky pro-
ti Velrybám na suchu 
a na druhém se v témže 
čase střetnou Ruce v kap-
ce s týmem Ty kokos. V tě-
locvičně 1. ZŠ zahájí turnaj 
družstva Freeway a Au!!! 
Ani ostatní týmy nešetři-
ly fantazií, pokud se týká 
svých názvů. A tak napří-
klad ve skupině B do akce 
půjdou Leptavé kuličky 
a za soupeře jim bude 
mimo jiné Útočný Bagr 
nebo Jižní Expres. Volej-
balový maraton skončí až 
kolem osmé hodiny večer.

David Myslikovjan

SEDLČANY Na tenisových 
kurtech Sokola nebyl v le-
tošním roce plánován 
žádný turnaj rekreačních 
tenistů, a tak se dvojice 
kamarádů rozhodla tuto 
situaci změnit. V sobotu 
26. srpna uspořádali turnaj 
ve čtyřhrách brankář hoke-
jového Tatranu Michal Du-
dek a Ondřej Pilecký.

Původně šestnáct párů, 
z nichž se nakonec jediný 
odhlásil, hrálo na čtyřech 

antukových kurtech a zpo-
čátku účastníci turnaje 
museli čelit nepříznivému 
počasí. Zhruba po hodině 
ale přestalo pršet a mohlo 
se tak pokračovat v téměř 
ideálním tenisovém poča-
sí. Pořadatelé vytvořili tři 
pětičlenné skupiny s tím, 
že z každé z nich dva nej-
úspěšnější páry postupo-
valy přímo do čtvrtfi nále. 
Dvě nejlepší dvojice ze 
třetích míst ve skupině rov-

něž postoupily do osmičky 
nejlepších. Před čtvrtfi nále 
byl sestaven áčkový pa-
vouk, v němž tenisté bo-
jovali o celkového vítěze, 
a zbývajících sedm párů 
hrálo v béčkovém pavouku 
o deváté až patnácté místo. 
Hráči byli v různém věku, 
od dvaceti až do šedesáti 
let a zvítězit se podařilo 
těm zkušenějším. Větši-
na z nich byla ze Sedlčan 
a z okolí města, ale zahrát 

si přijeli i tenisté ze vzdále-
nějších míst.

Ve fi nále zvítězil „cizí“ 
pár Řezník – Somer, který 
přehrál místní hráče Lu-
káše Růžičku a Martina 
Děda 6:2. Na jeden set se 
hrál celý turnaj. „Somer 

s Řezníkem, kterým je přes 

padesát let a tenisu se hod-

ně věnují, neztratili v zá-

kladní skupině ani game,“ 
přidal jednu zajímavost 
Michal Dudek a dodal, že 

turnaje se zúčastnily i čtyři 
smíšené dvojice. V utkání 
o třetí místo zvítězil fotba-
lista Josef Hejna společně 
s hokejistou Michalem Gri-
nem nad Ondrou Pileckým 
a Jakubem Pařízkem. „Vítě-

zové dostali poháry, talíře, 

medaile a každá dvojice 

dárkovou tašku. Medaili 

obdržel i vítěz béčkového 

pavouka,“ doplnil Michal 
Dudek.

David Myslikovjan

Fotbalové víkendové 
výsledky regionálních 
družstev

Tenisového turnaje ve čtyřhře se zúčastnilo 
patnáct dvojic, čtyři byly smíšené

Turnaj mixů bude 
největší volejbalovou akcí 
v regionu v tomto roce
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SK Chlumec – TJ 
Tatran Sedlčany 
6:0 (3:0)
MALÝ CHLUMEC V sobotu 
26. srpna zajížděl Tatran 
ve 4. kole fotbalového kraj-
ského přeboru do Chlum-
ce k zápasu v dopoledních 
hodinách, které mu moc 
nejdou. A to se potvrdilo.

Bláha, Bláha...
Hned v 9. minutě u ro-

hového praporku vystihl 
nepřesnou rozehrávku do-
mácí záložník, pod sebou 
našel útočníka Bláhu, který 
technickou střelou na zad-
ní tyč nedal sedlčanskému 
brankáři Dřevojanovi šanci 
– 1:0. Ve 22. minutě se míč 
dostal opět k Bláhovi, který 
další technickou střelou z 20 
metrů zvýšil na 2:0. Ve 31. 
minutě to byl jak jinak Blá-
ha, který se nerozpakoval 
a z 30 metrů přehodil Dře-
vojana – 3:0. Další ohrožení 
branky na obou stranách 
bylo vlastně jen z rohů. 
Mohl skórovat Brotánek, ale 
hlavičkou trefi l jen domácí-
ho hráče na lajně.

A ještě jednou 
tolik

Po nepovedeném po-
ločase chtěl Tatran utkání 
zdramatizovat a místo dvou 
obránců poslal na hřiš-
tě ofenzivního Sochůrka 
a Habarta. Lípu ještě nahra-
dil Kouklík. Přišla změna 
i v rozestavení na 3-5-2, ale 
zkušení domácí se zaskočit 
nenechali. Po brankách Šíp-
ka a Šedivého z rychlých 
výpadů to bylo v 54. mi-
nutě 5:0. Snaha se hráčům 
nedala upřít, ale zkušená 
domácí obrana, v čele se 
skvělým Šebkem v brance, 
hostům zkrátka skórovat 
nedovolila, i když příleži-

tostí nebylo málo. V 56. mi-
nutě vystřelil zpoza vápna 
Sochůrek, Šebek míč vyra-
zil a zlikvidoval i dorážku 
Hanuše z bezprostřední 
blízkosti. V 59. minutě střílel 
z 20 metrů Dvořák, Šebek 
byl ale u pravé tyče včas. 
V 77. minutě vyslal Habart 
do ulice Repetného, ten se 
řítil zprava na Šebka, ale 
jeho střela skončila na bliž-
ší tyči. A tak se po rychlém 
brejku opět prosadili domá-
cí útočníci. S první střelou 
si ještě brankář Dřevojan 
poradil, ale na dorážku už 
byl krátký – 6:0. V poslední 
desetiminutovce už domácí 
nevyřešili další brejky gó-
lově a na druhé straně měl 
Brotánek dvakrát snížení 
na hlavě. Jednou ho re-
fl exivním zákrokem vychy-
tal Šebek a podruhé zvoni-
lo břevno.

Ohlas k utkání
Trenér Vlastimil Zelen-

ka: „Na tento zápas musí-

me co nejdříve zapome-

nout. Už tuto středu jedeme 

do Tochovic, které po se-

stupu vstoupily do soutěže 

velice dobře. Bude třeba 

začít od poctivé defenzivy, 

využívat naši rychlou hru 

po křídlech a přidat maxi-

mální bojovnost.“

Sestava: F. Dřevojan – 
Štemberk, Brotánek, Plesl 
(45. Kouklík), Krůta M. (45. 
Habart) – Repetný, Hanuš, 
Dvořák, Novotný, Sirotek 
(65. Schwarz) – V. Lípa (45. 
Sochůrek).

Tatran je po 4. kole v ta-
bulce na devátém místě se 
4 body a skórem 5:9. Další 
utkání hraje ve středu 30. 
srpna od 17.30 hodin ven-
ku proti Tochovicím. Hned 
v neděli 3. září přivítá doma 
od 17 hodin Poříčany.

David Štverák

V minulém čísle nám novinářský šotek přehodil fotogra-
fi e a omylem jsme místo snímku z nohejbalového turnaje 
na antuce na Vysokém Chlumci otiskli foto z předchozí 
akce nohejbalistů v Radíči na trávě. Omlouváme se. -red-

ZHOŘ „Bohužel, není nám 

přáno. Měli jsme domluve-

no víc družstev, ale požár 

ve Hbitech nám to zamí-

chal. Nicméně, já pevně vě-

řím, že dorazil ten výkvět,“ 
vítal Ondřej Stuchl šestici 
družstev, která nastoupila 
v sobotu 26. srpna na ha-
sičskou soutěž Zhořská 
osma.

„Prostředí je jiné, než 

bývá na ostatních soutě-

žích, je prudce do kopce. 

To ostatní jste si nastudovali 

v propozicích,“ sdělil pří-
tomným a následně popsal 
závodní trať a její nástrahy. 
Soutěžilo se tradičně se 
strojem PS8, který domácí 
půjčovali družstvům, jež 
svůj nemají.

Na start se jako první 
postavili domácí muži. 
Poté, co každý z nich pře-
konal nějakou překážku 
a chopil se své výzbroje, 
došlo k nastartování stro-
je. Při cestě k terčům ještě 
museli útočníci překonat 
jeden dveře a druhý okno, 
oboje uzavřené na mag-
net. Po hasičích ze Zhoři 

přišli na řadu hosté z Pří-
čov, Krásné Hory nad Vl-
tavou a Plešišť. Jedinými 
vyzývatelkami domácího 
ženského týmu byly ženy 

z Kojetína, které sem přije-
ly poprvé.

Vrchním rozhodčím byl 
Václav Šplíchal. Časomíry 
se chopili Pavel Švastal 
a Miroslav Bartík. Starte-
rem byl tradičně Vladimír 
Čanda. Soutěž byla dvou-
kolová, přičemž se každé-
mu z družstev započítával 
lepší čas.

V prvním kole byli nej-
úspěšnější domácí muži, 
mezi ženami byly rychlejší 

ty z Kojetína. Ve druhém 
kole se většina týmů zlep-
šila. Nakonec se započítá-
val čas kolem minuty. Ví-
tězný tým z Příčov zvládl 
trať za 48,30 vteřiny, druzí 
skončili muži ze Zhoře 
s časem 54,19, třetí muži 
z Krásné Hory nad Vltavou 
měli v tabulce jako lepší 
čas 55,53. Nad minutu po-
třebovali pouze Plešišťší, 
jejichž lepší čas byl 72,18 
vteřiny.

Ženy ze Zhoře snížily 
čas z prvního kola v tom 
druhém téměř na polo-

vinu, když zapsaly 66,75 
vteřiny. Na ženy z Kojetína 
to ale nakonec stejně ne-
stačilo, neboť ty svůj první 
pokus zvládly v čase 65,88 
vteřiny.

Po dospělých přišla 
na řadu dětská soutěž. Těm 
nejmladším mohli pomoct 
i rodiče. Po startu na ně 
čekala lávka, pneumatiky 
a tunel. Po sestřelení terče 
proudem, při kterém asis-
tovali domácí muži, muse-
ly děti přesunout panáka 
umotaného z hadic na ur-
čené místo. Pak následoval 
přeskok překážky, slalom 
a nakonec i dveře.

Děti byly rozdělené 
do dvou kategorií podle 
věku, a to do šesti a nad 
šest let. Mladších bylo 
na startovní listině 11, 
starších 13. Odměnu si 
po dvou pokusech odnesli 
všichni. Mezi mladšími byl 
nejrychlejší Simon Chýle, 
druhá skončila Justýna 
Mašatová a třetí Matyáš 
Tomášek. Mezi školáky 
byl nejúspěšnější Martin 
Holenda, o málo pomalejší 
byl Tobiáš Holub a nece-

lou vteřinu za ním skončila 
Kateřina Mašková.

Den zakončilo posezení 
u kytary, pro které byly 
k dispozici i zpěvníky. 
Nechybělo bohaté občer-
stvení, stoly zastiňovaly 
stany. O zábavu pro děti 
se v podvečer ještě nad 
plán postarali krásnohorští 
hasiči, kteří je nechali pro-
zkoumat hasičské vozi-
dlo i s výzbrojí. Rodičům 
přitom vyprávěli zážitky 
z nočního zásahu, ze které-
ho se ráno vrátili.
Olga Trachtová Hadáčková

O M L U V A

Debakl, na který 
je třeba rychle 
zapomenout

Zhořská osma byla oslabena 
nočním požárem v Dolních 
Hbitech

Sedlčany, Tyršova 138

Po–Pá 800–1700

       So 800–1130

www.asimina.cz

čaje, koření, rakytníkové 
dobroty, ovoce v alkoholu, 
sušené plody, šťávy, sirupy, 
medoviny a další výrobky

OBCHOD S ČAJI, KOŘENÍM A PŘÍRODNÍMI POCHOUTKAMI
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Je mi sedmdesát čtyři 
a celý život vařím kynu-
té knedlíky, buď ovocné, 
nebo přílohové. Sláva, 
ušetřila jsem. Koncem 
zimy jsem v Penny nakou-
pila levně šest kilo hrubé 
mouky. Byla nejlevnější ze 
všech krámů.

V druhé části prázd-
nin jsem načala první kilo 
a vařím vnoučatům kynu-
té knedlíky se švestkami. 
K zadělání jsem použila su-
šené kvasnice, jiné doma 
nemám. Při vaření vypada-
jí divně, nevadí, dovařím, 
jsou sražené. Vnoučata 
mají hlad, snědí je a já si 
říkám, můžou za to kvas-
nice.

Da lš í  týden  budou 
kedlubnová a koprová 
omáčka s  houskovým 
knedlíkem. Jedna polovi-
na rodiny má ráda něco 
jiného. Zadělám tu samou 
mouku, kvasnice zpola 
čerstvé, přidám sušené. 
Vykynou, dám vařit. Zase 
v hrnci vypadají divně. 
Po deseti minutách varu 
sundám hrnec. Vařím těs-
toviny. Zatím jsem klid-
ná, nevadí. Slepice si dají 
knedlíky. Stále jsem klid-
ná. Nevadí, k večeři uva-
řím lepší. Ta samá mouka, 
kvasnice čerstvé. Hádejte 
výsledek: zase jsou divné. 
Dovařím a vařím hněvem. 
Vypadají jako práškové. 
Nevyhazuji, konzumujeme 
je k večeři.

To Penny nedaruju 
a koukám na výrobce: hele 
zázrak – Penam je nový 
český dodavatel. Dobře mi 
tak! Dneškem počínaje ku-
puji Sedlčanskou mouku 
a beru na milost zatracova-
né sušené kvasnice. Kned-
líkům zdar!

Marie Vondrová

Zatímco u nás se toto léto 
střídají týdny tropického 
počasí s deštivými a chlad-
nými obdobími, jižní Evro-
pa si konzistentně „užívá“ 
velmi horkého počasí. 
V Řecku, Itálii a dalších 
jižních zemích propukly 
mohutné požáry. Horko 
a požáry – to má logickou 
souvislost. Jenže podle 
italských a řeckých úřadů 
byla většina požárů založe-
na úmyslně lidmi.

Podle zemědělského 
svazu Coldiretti bylo 60 % 
požárů v Itálii založeno lid-
mi, a dokonce 80 % podle 
šéfa kalábrijské samosprá-
vy. V Itálii bylo zatčeno 
téměř 80 žhářů, v Řecku 
skoro dvojnásobek. Nadpi-
sy článků hovoří o vyšinu-
tých pyromanech. V této 
souvislosti se ptám, jaký 
počet bláznů na tisíc oby-
vatel je ještě považován 
za normální.

Jinými slovy, můžeme 
snadno odbýt identifi ko-
vané žháře (a třikrát tolik 
těch, kteří nebyli chyceni) 
jako pouhé pomatence? 
Jestliže někdo úmyslně 
způsobuje požáry, jaký je 
za tím úmysl? Chtějí vidět 
les hořet? Ano, takový člo-
věk je pyroman. Ale exis-
tují i jiné motivace? V tom 
přichází na mysl latinský 
výraz „cui bono“, tedy 
„v čí prospěch“.

Předem konstatuji, že 
tato otázka zůstává zatím 
ofi ciálně nezodpovězená, 
a následující úvahy jsou 
pouze spekulací. Zaměřil 
jsem se na hypotézy, že 
pastevci chtějí více past-
vin, a proto zapalují lesy. 
Nebo že boháči chtějí lev-
něji nakupovat půdu, a tak 
ji zapalují, aby byla cenově 
dostupnější. Mě napadla 
jiná možnost, prakticky 

okamžitě poté, co jsem vi-
děl záběry z italského dro-
nu, který sledoval mladíka 
na motorce, jak projíždí 
lesem s pochodní v ruce 
a systematicky ho zapalu-
je. Poté se schovává v křo-
ví ve svých maskáčových 
kraťasech a kšiltovce, aby 
nebyl identifi kován záběry 
z dronu.

Tato situace mi připo-
mněla aktivistické akce, 
kdy se obsazují různé 
areály, přilepují se růz-
ně po městech nebo se 
vypouštějí pneumatiky 
aut. Tento model se velmi 
dobře hodí i k cílům těch-
to radikálních organizací. 
Snaží se nám vnutil svou 
představu ideálního světa 
a využívají k tomu narati-
vu o globálním oteplování 
a blížící se katastrofě. Ony 
samy lesy nepozapalují, 
tak jim trochu pomůžeme. 
A najednou máme důvod, 
proč na ně ukazovat. Víte, 
klimatická změna, my jsme 
vás varovali. Další gene-
race zemře v plamenech, 
pokud nezačnete tancovat 
podle naší písně.

Rád bych si přál, aby 
mé úvahy nebyly prav-
divé. Ale nebyl bych pře-
kvapen, kdyby tomu tak 
bylo.  Tyto organizace 
jsou bohaté, mezinárod-
ní a dobře strukturované. 
Jejich vedení si je plně vě-
domo toho, že ničení umě-
leckých děl a blokování 
komunikací již vyvolalo 
negativní reakce veřejnos-
ti, a pachatelé těchto činů 
jsou identifi kováni jako 
členové těchto organizací. 
Zapalování lesů a snažení 
se svést to na klimatickou 
změnu by bylo mnohem 
sofi stikovanějším způso-
bem nátlakové taktiky.

Bohumil Vohanka

Sovětský svaz měl za pri-
oritu zbrojení, letectví 
a kosmonautiku, i kdyby 
na chleba nebylo. Proto byl 
jeho pokrok v této oblasti 
po válce dost rychlý. Prv-
ní krok spočíval ve využití 
válečné kořisti – kvalitních 
raketových motorů němec-
kých raket V-2. Pak také 
Sověti měli skvělého kon-
struktéra a organizátora Ko-
roljova, přísně střeženého. 
K práci byl uveden z vězení 
a za jeho éry se uskutečni-
ly zásadní úspěchy: první 
družice na oběžné dráze 4. 
října 1957, první kosmonaut 
12. dubna 1961, či program 
LUNA pro výzkum Měsíce.

Po půl století Rusko zno-
vu touží Měsíc dobývat. Zdá 
se ale, že ruská věda usnula 
u takové úrovně, jako je do-
prava mezi orbitální stanicí 
a Zemí. Navázat na staré 
úspěchy není snadné. Tak-
že ruská sonda LUNA-25 
předminulou sobotu podle 
hlášení Ruskosmosu náh-
le „v nestandardní situaci“ 
změnila dráhu a na povrchu 
Měsíce se rozbila. Je to ško-
da, byla skvěle vybavena, 
ale protože během příprav 
došlo k válce na Ukrajině, 

spolupráce se západními ze-
měmi byla zrušena v rámci 
domluvených sankcí vůči 
Rusku a Rusové to sami ne-
zvládli.

A hle, za pět dní se ele-
gantně předvedla indická 
sonda Chandrayaan-3, kte-
rá bezpečně přistála blízko 
jižního pólu Měsíce, kde 
se dosud nepodařilo při-
stát ani USA, SSSR (Rus-
ku) nebo Číně. A to už je 
na cestě sonda japonská 
a chystá se Izrael. Jižní 
pól Měsíce bude zajíma-
vý, je tam voda, nemluvě 
o nerostném bohatství 
a předpokládané možnosti 
výroby paliv pro raketové 
motory. Takhle se musí 
do vesmíru tuny paliva vy-
nášet i pro případné starty 
k Marsu či Venuši z povr-
chu Měsíce. Hezká předsta-
va – Měsíc jako benzínka 
na trase.

Taková to bývala chlou-
ba Kremlu, když Gagarina 
vítal celý svět a politicky 
se tím deklarovala úspěš-
nost socialistického sovět-
ského systému ve vědě 
a technice. Čím se Kreml 
může chlubit dnes…?

Vladimír Roškot

Před týdnem se konala 
v Praze na Klárově demon-
strace spolku Milion chvi-
lek pro demokracii s přá-
ním, aby odstoupil ministr 
spravedlnosti Pavel Blažek. 
Mnoho lidí nepřišlo. Nebyl 
snad motiv demonstrace 
tak přitažlivý?

Ministru spravedlnosti 
Pavlu Blažkovi se pro jeho 
pověst říká „don Pablo“. Již 
před čtrnácti lety premiér 
Petr Nečas váhal, zda jej za-
pojit do své vlády. Ale zřej-
mě zjistil, že pověst je někdy 
založena na pomluvách, kte-
ré si pak žijí svým životem 
bez ohledu na realitu.

S chladnou hlavou ří-

kám, že „Chvilkaři“ mluví 
o různých Blažkových pře-
šlapech, ale co se vyšetřilo? 
Jakési byty v Brně a teď byl 
v hospodě, kde byl Nejedlý, 
což měla být podle spolku 
poslední kapka k tomu, aby 
jej premiér vyhodil.

Pavel Blažek se na demon-
straci Na Klárově dostavil, šel 
rovnou k pódiu a chtěl pro-
mluvit. Nemusel tam chodit, 
ale jistě měl co říci. Ale slovo 
nedostal. Hleděl s údivem. 
Bojím se, že nové vedení 
spolku Milion chvilek pro 
demokracii už neumí jednat 
jako jeho dřívější šéf Mikuláš 
Minář. S chladnou hlavou.

Vladimír Roškot

S L O U P E K

Knedlíky 
aneb 

jak jsem 
ušetřila…

G L O S A

Počet bláznů 
na tisíc obyvatel

G L O S A

P O Z N Á M K A

Taková to byla chlouba

S chladnou hlavou
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